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SIIN ON VIITE LOO PEALKIRI, VÕIKS OLL
ÜLAPEALKIRJA SÕNA ESIMESE SÕNA FONT
MAIT SEPP: MIS N ÜHIST JÕHVI OLIKOGU
JA SEKSI TUDENGIÜHIKA ?/LK 2

INTERVJUU
PRESIDENDIKS PÜRGIV
MAILIS REPS TAHAKS
KOHTUDA PUTINIGA

Eesti järgmiseks presiden-
diks saada ihkav Keskera-
konna juhtfiguure Mailis
Reps rääkis sel teisipäeval
toimunud kohtumisel Silla-
mäe elanikega, et tahaks
kohtuda Venemaa presiden-
diga ja püüda võtta maha
pingeid riikide vahel.
LK 5

RAHVASAADIK: Endine Kiviõli linnapea kinnitas, et jõi Jägermeistrit pärast avariid

Purjuspäi avarii teinud Dmitrijev
pääses kriminaalvastutusest

Olgugi et politseil jäi leidmata see 200gram-~

mine Jägermeistri likööri pudel, mille sisu rii-
gikogu liige Dmitri Dmitrijev enda sõnul pärast
avariid kurku tühjendas, ei jäänud prokuratuuril
üle muud, kui tema suhtes alustatud kriminaal-
menetlus lõpetada. Küll aga tuleb tal toimu-
nu eest vastutust kanda väärteomenetluses.

Erik Gamzejev
erikg@pohjarannik.ee

Kriminaalmenetlust juh-
tinud Põhja ringkonna-
prokuratuuri ringkonna-
prokuröri Rainer Amuri
sõnul sai tõendatud, et
Dmitrijev ei olnud autot
juhtides kaine. Dmitrijev

tegi avarii tänavu jaanua-
ri alguses Harjumaal Pe-
dasel, kui ta ühel Keskera-
konna üritusel läks tülli
oma erakonnakaaslase
Martin Repinskiga, kes
talle käega näkku lõi. Pet-
tunud Dmitrijev suundus
15kraadises pakases, sau-
nalina ümber ja jope õlga-

del, oma autosse, millega
ta aga paarisaja meetri
pärast teelt välja kändude
otsa sõitis. Külmas autos
kutsus ta endale välja kiir-
abi ja haiglas tuvastati tal
rohkem kui 1,5prommiline
joove. Sellises seisundis
sõiduki juhtimise eest ka-
ristatakse kriminaalkor-
ras ja süüdimõistva otsu-
se korral pidanuks Dmi-
trijev ka riigikogust lah-
kuma.
Viin, õlu ja liköör

Ülekuulamisel tunnis-
tas Dmitrijev ringkonna-
prokuröri sõnul, et võttis
samal õhtul mõne pitsi vii-

na ja saunas ka paar lonk-
su õlut. Kuigi menetluse
käigus võeti tunnistusi ka
mitmetelt üritusel osale-
nud inimestelt, ei õnnestu-
nud täpseid kellaaegu, mil-
lal Dmitrijev alkoholi pruu-
kis, kindlaks teha.

Vahetult pärast ava-
rii tegemist jõi Dmitrijev
oma tunnistuse kohaselt
ära 200milliliitrise pude-
li jagu 35kraadise kangu-
sega likööri Jägermeister.
See olnud tema sõiduki sa-
longis. Politsei sedapudelit
kui asitõendit leida ei suut-
nud. Dmitrijevi väitel jäi
see tema jope taskusse.

Dmitri Dmitrijev on varem kinnitanud, et purjuspäi tehtudavariile vaatamata eikavatse
ta riigikogust lahkuda, vaid tahab oma eksimuse heastada parlamendis Ida-Virumaa huve teenides. PEETERLILLEVÄLI
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ARVAMUS

Väga ohtlik pretsedent
See, mil moel keskerakondlasest riigikogu lii-
ge Dmitri Dmitrijev oma purjuspäi soorita-
tud kännuralliga kriminaalsüüdistustest väl-
ja vingerdas, loob äärmiselt halva ja ohtliku
pretsedendi.

Rahvasaadiku eeskujul võivad edaspidi
mitmed teisedki roolijoodikud tulevikus loo-
ta selle peale, et kriminaalkuriteost pääsemi-
seks võib piisata jutust, et tarbisin alkoholi
pärast avariid. Kindluse mõttes võiks sõiduki-
salongis üks alkoholipudel asitõendina käepä-
rast olla, aga nagu näitas Dmitrijevi juhtum,
saab heal juhul läbi ka ilma. Kokkuvõttes tä-
hendab see seda, et meie teedele võib lisandu-
da teiste elusid ja tervist ohtu seadvaid roo-
lijoodikuid, sest kriminaalvastutusest pääse-
mise ere näide on olemas.

Keskerakond on olnud üks nendest partei-
dest, kes on kõva häälega rääkinud, et võim
võõrandub rahvast. Dmitrijevi lugu süven-
dab aga veelgi enam hoiakuid, et neile, kel
raha ja võim, on lubatud märksa rohkem kui
tavakodanikele. Kui keskmise palga saaja-
le pole sellises loos puhtalt pääsemise nimel
liiklusalaseid seadusi ja nende halle alasid
väga hästi tundvate juristide palkamine tas-
kukohane, siis riigikogu liige võib seda en-
dale lubada.

Dmitrijevi ainuvõimalik käitumine oma ja
erakonna maine säästmiseks oleks parlamen-
dist lahkumine. Väheveenvad selgitused muu-
davad teda vaid halenaljakamaks.

Dmitrijev on varem kinnitanud, et ei lah-
ku riigikogust, sest tahab palehigis tööga oma
eksimuse Ida-Viru huvides heastada. Sellisest
saadikust, keda tõsiselt ei saa võtta, pole Ida-
Virule mingit kasu.

ÜKS KÜSIMUS
MIKS OTSUSTASITE LAAGRILAPSED KINDLUSTADA?

Sillamäe linnavalitsus otsustas kindlustada sel suvel lin-
nas korraldatavatesse lastelaagritesse minevad lapsed.

Sillamäe aselinnapea Eevi Paasmäe
Meie laagrites töötavad õpetajad, kes

peavad iga viie aasta tagant koolituse läbi-
ma, tulid järjekordselt õppelt ning tõstsid
selle teema üles. Loomulikult tagame me
laagrites maksimaalse turvalisuse, aga iial
ei või teada, mis juhtuda võib. Siiani pole
meil linnalaagrites õnnetusi juhtunud,kuid
leian, et parem karta kui kahetseda, ja mul
on väga hea meel, et õpetajad sellele tähelepanu juhtisid.
Kui palju see maksma läheb, ei oska veel öelda. Oleme
välja kuulutanud hanke ning selle tulemusedpeaksid sel-
guma mõne päeva pärast.

Hääletu võrgutamise
musterkunst Jõhvis

Mait Sepp GEOGRAAF

Kuigi ma olen alati ol-
nud kinnine ja selts-
konnas kohmetu ini-
mene, on mind inim-

suhted alati paelunud. Ses
osas olid Tartu ülikooli ühis-
elamutes elatud aastad minu-
le täis avastuste lummust.

Kõige üllatavam asi, mille
ma tollasest ühisest elamisest
endale avastasin, oli see, kui-
võrd lihtsasti on inimesed mõ-
jutatavad ehk siis äraräägita-
vad. Ühikasse kuhjatud noor-
te möllavaid hormoone arves-
tades tähendas see ärarääki-
minepõhiliselt lihtsalt vastas-
soo esindaja voodisse saamist.
Ma mäletan sellest ajast päris
mitut veenmistehnika meist-
rit, kes krabasid tüdrukuid
kord vasaku ja siis jälle pare-
ma käega.

Eks vaatasin minagi neid
seksitšempione kadedusega
japroovisin neist eeskuju võt-
ta. Casanovat minust ei saa-
nud, aga üht-teist ikka. Mõni
tüdruk kohe ootaski ärarääki-
mist, mõnele tuli kuud ja tä-
hed kokku lubada ning mõne-
ga tuli pikalt teatris, kinos ja
kohvikus istuda.

Minu veenmiseksperi-
mentide periood jäi aga lü-
hikeseks. Ei saa eitada: flirt,
jaht ja murdmine pakkusid
ka mulle päris suurt pinget
ning mõnu. Kuid ärgata hom-
mikul tüdruku kõrval, kelle-
ga nagu ei taha kaht last ja
elu väikeses äärelinna majas,
tundus veider. Ja ükskõik kui
naljaga pooleks, vastastikusel
kokkuleppel või see-ei-tähen-
da-midagi meeleolus voodis-
se ei ronitud, oli hiljem nuttu
ja hala ikka rohkem, kui asi
väärt oli.

Mind kimbutas paljude
amatöörvõrgutajate peamine
viga: ma ei teadnud, kuidas
tüdrukuid edukalt maha jätta.
Professionaalsetel seksitšem-
pionidel olid selleks muidugi
omad võtted. Üks neist kee-
tis oma vallutatule hommikul
kohvi, tegi pannkooke ja astus
seejärel lihtsalt uksest välja.
Teine aga hiilis varahommikul
jooksutrenni. Igal juhul ühen-
das neid kõiki täielik vastu-
tustunde puudumine.

Peamiselt võrgutasid nad
naisi vaid sellepärast, et nad
olid selles osavad. Viinapitsi
ääres seletas üks voodikange-
lane mulle oma tegevuse ideo-
loogiat nii: "Ilusad mehed pea-
vadki kogu aeg naisi võrguta-
ma, see on nendebioloogiline
kohustus. Ja naise kohus on
otsustada, kas minna sellega
kaasa või mitte. Sest nemad
peavad ju otsustama, kellega
lapsi saada ja kuidas neid üles
kasvatada." Mulle selline ellu-
suhtumine ei istunud.

Aga põhjus, miks ma
neidpeaaegu 20 aasta
taguseid seiklusi mee-
nutan, on see, et jälgin

jubapikemat aega mõningase
üllatuse ja imetlusega Jõhvi
vallavolikogus toimuvat. Nii
palju paralleele ühika sek-

sieluga! Kolm kõva meest, ke-
da sotsiaalmeedias kultusfil-
mi "Kaukaasia vang" osatäit-
jate järgiVitsiniks, Nikuliniks
ja Morgunoviks hüütakse, on
mitmele volikogu liikmele
suutnud nii palju kärbseid pä-
he ajada, et on kogu selles li-
bedas segapudrus võimu en-
dakätte napsanud.

Ma usun, et nii mõnigi ühis-
elamute seksitšempion oleks
sellise saavutuse peale mines-
tanud. Üks asi on ära moosida
vaevalt gümnaasiumi lõpeta-
nud plikakesi, kellest, ütleme
ausalt, mõni ootabki süütusest
lahti saamist. Teine asi on ta-
ha… vabandust, veenda täis-
kasvanud, elukogenud ja ter-
vemõistuslikke rahvasaadik-
ke. Ja nad ära võluda täies-
ti tühja koha pealt? Ei prog-
rammi, ei lubadusi. Vähemalt
avalikkuseni pole neist mida-
gi jõudnud. Vaid mõned halet-
sust tekitavad kurtmised, kui
kiuslik on vana volikogujuht
jakui loll vallavalitsus.

No kes see muidugi
teab, milliseid tähti
lubasid kõvad me-
hed taevast alla tuua

volikogu istungitel. Väljas-
pool volikogu seinu paistab
aga kogu see võimuhaarami-
se afäär, nagu oleks mõni
mees oma pikkade ripsmete-
ga vaid teinud vonks-vonks
ning volikogu sulas ja valla-
valitsus kukkus. Ma olen sel-
list hääletut võrgutamist näi-
nud ka varem,kuid üksnes tu-
dengite peol diskokera hullu-
tavas valguses. Müts maha,
tõesti osav.

Ma siiralt loodan, et meie
kolme kõva poolt pehmeks
räägitud saadikud said vä-
hemalt hommikuse kohvi ja
pannkoogid. Kuigi muidu-
gi volikogu uue esimehe esi-
mene lubadus Jõhvi kultuuri-
ja spordielu tõsisemalt kätte

võtta tekitas minus tahtmatu
seose selle seksikulturistiga,
kes pärast öist voodimaadlust
trenni põgenes. Spordivõõra
inimesena ma tõesti ei tea,
ehk ongi see valdkond meil
siin tõesti nii sügavas krii-
sis, et seda peab kureerima
lausa volikogu esimees isik-
likult. Aga lubage mul selles
kahelda.

Kuid igal juhul soovin uue-
le võimule edu ning vallarah-
vale meelekindlust. On ju üle
elatudraskemaidki aegu. Näi-
teks 1943. aasta augustis põ-
les päevaga maha kolman-
dik Jõhvit. Käisin hiljuti Nar-
vas, uue vallavanema endises
töökohas. Linn oli alles, jõk-
ke polnud see vajunud, maha
pole põlenud. Ehk jääb Jõhvi-
gi püsima.

Hoian pöialt ka uuele vo-
likogu esimehele. Ikkagi mu
paralleelklassi lõpetanud koo-
livend. Sinuga sai juba koolis
palju nalja ja küllap sa teos-
tad end ka volikogu juhtides.
Igal juhul ei ühine ma nende
kraaksujatega, kes järgmisi
valimisi silmas pidades juba
ennustavad: "Mooramees on
töö teinud…"

Jah,aga eks ma olen ikka
pisut mures ka. Kõige-
pealt ajab sülitama, kui-
das sai sedavõrd naiivi-

tarilik volikogu üles kasvata-
tud. Siis on tilluke pelgus, et
ega selle väikese maiseikluse-
ga mõnd paha haigust Jõhvi
toodud. Näiteks volikogu
kummitemplihaigust, mida
nii paljudki omavalitsused ju-
ba põevad.

Ja muidugi kõige suurem
hirm on, et ega jõhvilased pea
üheksa kuu pärast soovima-
tut titte toitmahakkama. Näi-
teks mõnd täitmatut ja pide-
valt pankroti äärel kõikuvat
naaberomavalitsust. Aga ehk
läheb seekord veel õnneks.

Kõige suurem hirm on, et ega jõhvilased pea üheksa kuu pärast
soovimatut titte toitma hakkama. Näiteks mõnd täitmatut ja pi-
devalt pankroti äärel kõikuvat naaberomavalitsust.

PÄEVA LAUSE
"Edgar Savisaar
ei ole muutunud
Leonid Iljitšiks."

Riigikogu liige Peeter Ernits
kinnitab, et Keskerakonna
esimees ei ole Brežnev, kes
armastas ordeneid ja asju ei
jaganud.
(Maaleht, 26. mai)

LEHED EILE
ÕHTULEHT kirjutab, et

pärast seda, kui keskkrimi-
naalpolitsei pidas Tartu sot-
siaaldemokraadist abilin-
napea Kajar Lemberi kinni
kahtlustatuna altkäemaksu-
võtmises, pole ühelgi prae-
gustest võimuerakondadest
põhjust end prillikivina puh-
taks pidada.

Kahtlustuse üksikasjad
veel selguvad jakedagi pole
ka vahi alla võetud, ent väi-
detavalt sattusLember uuri-
misorganite huviorbiiti seo-
ses ühe ehitusettevõtte eu-
rotoetuste väljapetmisskee-
miga, mille käigus olla abi-
linnapea taskusse kadunud
850 000 eurot.

Lemberile heidavad var-
ju ka Raadi linnaosa aren-
dusprojekti ideekonkursi as-
jaolud, Tartu avalike tualet-
tide hange ja väidetav linna
vahenditeeraldamineühele
äriühingule. Ei saa välistada,
et Lemberi jalgealune põles
jubapaar nädalat tagasi, mil
ta teatas, et lahkub abilinna-
pea kohalt, tuues põhjen-
duseks soovi osaleda Raadi
ideekonkursil oma arendus-
projektiga ja vältida sellest
tulenevat võimalikku huvi-
de konflikti.

Poliitikud on esimesed
korruptsiooni teravalt huk-
ka mõistvad kohustuslikud
avaldused juba teinud.Kuid
asjaolu, et meil pole varsti
ühtegi ilma korruptsiooni-
skandaalita võimuerakon-
da, sunnib küsima: kas alt-
käemaksud on Eesti poliiti-
lise kultuuriga sedavõrd lä-
bi kasvanud, et selle suhtes
on võimatu immuunseks jää-
da?

EESTI PÄEVALEHT tõ-
deb, et veelpaar kuud taga-
si võis jääda mulje, et presi-
dendivalimistele pole rahval
seekord isegi kaudselt asja.
Juhtivad erakonnad teatasid,
et esitavad omakandidaadid
alles suve teises pooles.

Nüüdseks on pilt kardi-
naalselt muutunud. Potent-
siaalsete presidendiks pür-
gijate nimesid on pakutud
nii palju, et igalt üle 40aas-
taselt kodanikult küsitakse
naljatamisi: "Noh, sa polegi
veel endast teada andnud?"

Sisulise debati koha pealt
valitseb aga endiselt tüh-
jus, rääkimata uutest sära-
vatest ideedest. Kogu kam-
paania jooksul kõlanud tä-
helepanuväärseim mõte tu-
leb Siim Kallaselt ning puu-
dutab Narva lennujaama ra-
jamist.

Üksnes EKRE juhile Mart
Helmele vastandumine ar-
vesse minevaks seisukohaks
ei kvalifitseeru. Vähemasti
mitte siis, kui see kandidaa-
dil ainukeseks jääb.
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Tähelepanuväärne asjaolu
on, et avarii järelkiirabi kut-
sumise ning haiglas tehtud
vereproovi vahele jäi kaks
tundi ja 15 minutit.

Menetlusekäigus tehti ka
toksikoloogiline ekspertiis,
mille eesmärk oli kontrollida,
milline võis tuletuslikultolla
Dmitrijevi joove auto juhti-
mise hetkel. "Arvestades se-
da, et tagantjärele ei ole või-
malik täpset joobenäitu tu-
vastada, andis ekspertiis vas-
tuseks vahemiku, kuhu Dmi-
trijevi joove võis avarii het-
kel jääda − see vahemik oli
alla kriminaalse joobe piiri,"
märkis Rainer Amur.

Ta lisas, et pärast kogu-
tud tõenditega tutvumist lei-

dis prokuratuur, et on olemas
võimalus, et Dmitrijev ei juh-
tinud autot kriminaalses joo-
bes, vaid väärteojoobes. "Ku-
na kõrvaldamata kahtlused
tuleb tõlgendada kahtlusta-
tava kasuks, otsustaski pro-
kuratuur kriminaalmenetlu-
se lõpetada," märkis ringkon-
naprokurör.

Dmitrijev oli palganud
oma kaitsjaks vandeadvokaat
Maano Saarevälja liiklusõigu-
sele spetsialiseerunud õigus-
büroost Sirk & Saareväli.
Uurimine jätkub

Rainer Amuri sõnul on aga
nii alkoholijoobes sõidukijuh-
timine kui ka alkoholi tarvi-
tamine enne liiklusõnnetuse
asjaolude väljaselgitamist

väärteod ning prokuratuur
on saatnudkriminaalasja ma-
terjalid politseisse väärteo-
menetluse läbiviimiseks.

Politsei- japiirivalveameti
pressiesindaja Helen Uldrich
vastas Põhjaranniku päringu-
le, mil moel võib Dmitrijevi
pretsedent, mis näitas, kui-
das on võimalik alkoholijoo-
bes avarii teinuna kriminaal-
vastutusest pääseda, mõjuta-
da üldisemat liikluskäitumist,
et politseil ei ole alust arvus-
tada ega hinnata prokuratuu-
ri otsust. "Hetkel on juhtum
võetud politseisse uurimise-
le väärteona ning menetlus
läheb edasi. Süütegu on süü-
tegu ning igale süüteole järg-
neb ka karistus," märkis ta.

Nii nagu jaanuaris pärast

avariid ei vastanudDmitrijev
mitme nädala jooksul ajakir-
janike telefonikõnedele, ei
võtnud ta kõnesid vastu ka ei-
le. Jaanuari lõpus Põhjaran-
nikule saadetud artiklis kir-
jutas Dmitrijev kahetsusega,
et Pedasel toimunudkonflikt-
sed sündmused ei võimalda-
nud tal oma tegevust piisavalt
kaaluda ning ta tegutses eel-
kõige emotsioonidepinnalt.

"Kahjuks istusin ma au-
torooli esmalt oma kainuses
veendumata. Eesmärk oli
konfliktist väljuda, saada ra-
hu ja vältida edasistekonflik-
tivõimaluste tekkimist, mis-
tõttu oli mõte sõita lihtsalt ee-
male," märkis ta, lisades, et
õnnetuse põhjustas talvisele
teele mittesobilikkiirus.

UUDISED

Kaheksa
sõidukit sai
liiklemiskeelu
Ida-Virumaal läbiviidud
sõidukite kontrolli käigus
tuvastatimeie maanteedel
kokku kaheksa sõidukit,
mis ei olnud tehniliselt kor-
ras, ja neile kohaldati liik-
lemise keeld.

17.-19. maini kontrollis
politsei- ja piirivalveamet
koostöös maanteeametiga
Ida-Virumaalbusse ja veo-
keid. Kolme päeva jooksul
kontrolliti kokku 231 sõidu-
kit ja nende juhti. Erakor-
ralisele ülevaatusele suu-
nati 51 sõidukit ja kahek-
sa sõiduki suhtes kohaldati
ohtlike tehnilisterikete tõt-
tu liiklemise keeld. Oli ka
neid sõidukeid, millel ilm-
nesid väiksemad vead, ja
nende puhul piirduti hoia-
tusega, teatas Ida politsei-
prefektuur.

Jõhvi po-
litseijaos-
konna pat-
rulli- ja liik-
l u s j ä r e l -

valvetalitu-
se vanem-
korrakait-
seametniku
Annika Elmi (pildil) sõnul
pöörati kolme päeva jook-
sul suuremat tähelepanu
eelkõige just nendele sõi-
dukitele, mille välimus vii-
tas juba sellele, et neil võib
esineda suuri tehnilisi rik-
keid. "Tähelepanuta ei jää-
nudka need sõidukid, mille
esialgsel vaatlusel ei ilm-
nenud ühtegi märki mõ-
nest puudusest. Suure osa
kontrollitavatest sõiduki-
test moodustasid kallurid,
külmikuga veokid ja väik-
semad furgoonid. Samuti
kontrollisime liinibusse ja
taksosid," lisas Elm.

Tema sõnul aitasid mõ-
ned sõidukijuhid ka ise
tehniliselekontrollile kaa-
sa, rääkides ja näidates,
mis vead neile endile sõi-
duki juures muret tekita-
vad. "Oli juhte, kellele sel-
linekontroll head meelt te-
gi, kuna nii mõnedki ette-
võtted ei ole hoolitsenud
sõidukitekorrasoleku eest
ja kordusülevaatuse näol
nähti lootuskiirt, et olukord
paraneb," sõnas Elm.

Kontrolli käigus avas-
tati muu hulgas üks sõidu-
meerikuga manipuleerimi-
ne ja võõra juhikaardi ka-
sutamine. Massipiirangut
rikkus kaheksa veokijuhti
ja ka kolm sõiduauto juhti.
Levinumateks riketeks olid
vedelikulekked, kulunud ja
ebastabiilsed detailid, kor-
rosioon, katkised esiklaa-
sid ning purunenud või
puuduvad tahavaatepeeg-
lid. "Murelikuks teevad ka
sõitjate- ja veoseveo nõue-
te rikkumised. Nii mõnelgi
veokil oli koorem katmata
ja veokastist pudenes kil-
lustikku tänavale. Katma-
ta koormad ja kinnitama-
ta veosed on liikluses suu-
red ohuallikad, kuna teele
kukkudes võivad need kaa-
sa tuua traagilisi tagajär-
gi," sõnas Elm. (PR)

TRANSPORT: Püüd tagada koolibussis korda jõudis ootamatu arusaamatuseni

Laste väidetav hirmutaja
osutus turvameheks

Kohtla-Järve linnava-~

litsus küsis koolibus-
siteenust osutavalt fir-
malt aru kaebuse koh-
ta, mille kohaselt hir-
mutab koolibussis viibiv
kõrvaline isik seal lapsi.

Erik Kalda
erikk@pohjarannik.ee

Üks Oru linnaosas elav nais-
terahvas kaebas linnavalitsu-
sele, et koolibussis, millega
sõidab ka tema laps Orult
Jõhvi ja tagasi, viibib pide-
valt üks täiskasvanud isik,
"kes oma käitumisega hirmu-
tab lapsi".

Karm kiri Listovile
Abilinnapea Deniss Verši-

nin saatis liini teenindava et-
tevõtte Ekspress Auto L juhi-
le AnatoliListovile kirja, kus
tuletas meelde, et lepingu ko-
haselt on kõrvaliste isikute
bussis viibimine kategoori-
liselt keelatud. Samuti juh-
tis ta tähelepanu, et lepingu
rikkumise korral on linnava-
litsusel õigus koolibussi osu-
tamise teenuse leping enne
tähtaega lõpetada ja sellisel
juhul saab linn võtta firmalt
ka õiguse osaleda edaspidi
Kohtla-Järve linna korralda-
tavates riigihangetes. Verši-
nini kirjas nõutakse viivita-
matut lepingu sätete rikku-
mise lõpetamist ja öeldakse:
"Pärast käesoleva kirja kät-
tetoimetamistavastatud rik-
kumiste korral kaalub Koht-
la-Järve linnavalitsus lepingu
ennetähtaegset lõpetamist."

Bussifirma juhatuse liige
Anatoli Listov vastas, et Oru
koolibussis ei sõida kõrvali-
si isikuid, vaid kooli turva-
töötaja, kes ühtlasi peab bus-
sis korda. Listovi sõnul veab
õpilasi 90kohaline buss, mil-

lega iga päev sõidab 70 õpi-
last. "Kuna õpilased on liikuv
rahvas, siis on bussijuhil üksi
raske sõita ja salongis toimu-
vat jälgida," vastasListov.

Ta lisas, et liikluseeskirja
kohaselt ei tohi bussijuhi tä-
helepanu sõidu ajal kõrvale
tõmmata. "Õpilased kui sõit-
jad pole võimelised sellest
liiklusreeglist iseseisvalt kin-
ni pidama, seega peab bus-
sis olema täiskasvanud saat-
ja, kes jälgib ja peab korda,"
põhjendas bussifirma juht ja
lisas, et turvamehe kasuta-
miseks bussis on tal kokku-
lepe ka linnapea Jevgeni So-
lovjoviga.

Linnavalitsus
kaalub samme

Kohtla-Järve linnavalit-
suse transpordi peaspetsia-
list Andrei Poludetkin ütles,
et olukord vajab siiski veel
põhjalikumat selgitamist.
"Erapooletu isikuna ei saa

ma praegu langetada min-
git otsust. Lapsevanem väi-
dab, et olukord on nii hull, et
laps pidi loobuma koolibussi-
ga sõitmisest, samas Listov
ütleb, et bussis läheb olukord
ilma turvatöötajata hulluks,"
sõnas Poludetkin. Ta lisas, et
suhtleb sellel teemal veel lin-
napeaga, et uurida, kas kok-
kulepe turvatöötaja kasuta-
miseks bussis tõepoolest oli,
ja siis saab otsustada edasisi
samme. "Esialgu las see tur-
vatöötaja sõidab," sõnas ta.

Jõhvi vene põhikooli di-
rektor Irina Šulgina ütles, et

bussis sõitnud kooli turvatöö-
taja elab ise Orul ning valvas
bussis korda kooli kokkulep-
pel bussifirmaga. Kuid nüüd,
pärast Kohtla-Järve abilinna-
pea kirja, tema sõnul turva-
meest enam bussi ei lubata.
"Ma pean ütlema, et Oru las-
te seas on üsna palju käitu-
misprobleemidega õpilasi,
kes võivad bussis sõidu ajal
midagi korda saata, ja seepä-
rast oli ka selline kokkulepe,"
lausus Šulgina, kes lubas sel-
le küsimuse lahendamiseks
Kohtla-Järve linnavalitsuse-
ga ühendust võtta.

2010. aastal suleti Kohtla-Järve Oru linnaosas tegutsenud põhikool ning enamik Oru lapsi
hakkas käima Jõhvi vene põhikoolis (pildil). Kool on aga olnud hädas distsipliini tagamisega
lapsi vedavas koolibussis, püüd olukorda lahendada viis lõpuks kummalise arusaamatuseni.

PEETER LILLEVÄLI

IRINA ŠULGINA
Ma pean ütlema, et Oru
laste seas on üsna palju
käitumisprobleemidega
õpilasi, kes võivad bussis
sõidu ajal midagi korda
saata.

LÜHIDALT

RIIGIKAITSELAAGRIS SAI
PRAKTILISI OSKUSI

VIRUMAA. Eile lõppes Tapal Vi-
rumaa koolide kolmepäevane
riigikaitselaager, kus ligi sada
gümnaasiumiõpilast õppis sõ-
durioskusi ja välitingimustes toi-
metulekut. Instruktorite juhen-
damisel õppisid noored rivis
marssima, esmaabi andma,
metsa varjualust püstitama,
orienteeruma ning automaadist
laskma.

"Laagritel on riigikaitseõpetuses
oluline osa, sest see annab noor-
tele võimaluse koolipingis õpitud
teooriale praktilised oskused lisa-
da," ütles laagri läbiviija, riigikait-
seõpetaja vanemveebel Renzo
Rajaste.

Ida-Virumaalt osalesid laagris
Narva Pähklimäe gümnaasiumi
ning Narva Vanalinna riigikooli
õpilased, kes on valinud valikai-
nena riigikaitseõpetuse.

Riigikaitseõpetus on valikaine,
mida õpetatakse rohkem kui 150
gümnaasiumis ja kutsekoolis üle
Eesti. Riigikaitset õpetavad kooli-
des kaitseväelased ja kaitseliitla-
sed.

ELEKTRIPOST PILDUS
SÄDEMEID
NARVA. 25. mail kell 22.12 käi-
sid päästjad Narvas 26. Juuli tä-
naval, kus tänavavalgustuspostist
lendas sädemeid. Päästjad piira-
sid ohtliku ala ning teavitasid
ohust kohalikku omavalitsust.

POLITSEI

JÕHVIS JÄI PURJUS JALAKÄIJA
AUTO ALLA
25. mail kell 15.53 jooksis Jõh-
vis Narva maantee 3. maja juu-
res sõiduteele alkoholijoobes
Evald (38) ja sai löögi sõiduautolt
Crysler Grand Voyager, mida juh-
tis 29aastane mees. Jalakäija
toimetati Ida-Viru keskhaiglasse.

VARGAD LOOPISID ASJAD
AKNAST VÄLJA
25. mail teatati, et Kohtla-Jär-
vel Järveküla tee laoruumis on
vargad. Kurjategijad viskasid ak-
nast välja 146 lülitit, 36 ühe-
faasilise mootoriga reduktorit
ning muud vara kokku 2152
euro väärtuses. Politsei pidas
sündmuskohal kahtlustatavate-
na kinni 20aastaseja 19aasta-
se mehe ning kaks 24aastast
meest.

KULLAVARGUS KORTERIS

25. mail varastati Kohtla-Järve
Ahtme linnaosas Ahtme maantee
korterist kuldehteid. Kahju on
4795 eurot.

TÄPSUSTUS

26. mai Põhjarannikus ilmunud
uudises "Jõhvi vallavalitsusse kin-
nitati oma maja ametnikud" on
eksikombel valesti viidatud allika-
le. Õige on lugeda: "Küsimusele,
millal uued juhid leitakse, vastas
Enok, et kuna tema koordineerib
volikogu tööd ja vallavalitsuse
kokkupanek on vallavanema
ülesanne, pole temal sellele kor-
rektne vastata."

Uus vallavalitsus kinnitati ame-
tisse 12, mitte 11 poolthäälega,
nagu kirjutises seisab. Autor va-
bandab.

27. MAI 2016

Uudised Rakvere 8,
41532 Jõhvi

tel. 335
4444,

tel. 335 4444,
info@pohjarannik.ee

Purjuspäi avarii teinud Dmitrijev pääses
kriminaalvastutusest
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ILM JÕHVIS
REEDE. Selge ilm. Pu-

hub nõrk muutliku suunaga
tuul. Sooja on 9-17 kraadi.



Meresuu spaahotell läheb
võlgade katteks müüki
Narva-Jõesuus tegutseva Me-
resuu spaahotelli võlausalda-
jatekoosolekul otsustati haka-
ta otsima uut investorit ning
alates tänasest on ettevõte
müügis, kuni uue investori
leidmiseni jätkub spaahotelli
igapäevane tegevus seniselku-
jul.

Meresuu spaahotelli haldu-
ri Martin Krupi sõnul jätkub
ettevõtte igapäevane tegevus
tavapärases mahus: kliente
võetakse vastu ning osutatak-
se kõiki majutus-, spaa- ja toit-
lustusteenuseid.

"Müüki ei ole pandud pel-
galt kinnisvara, vaid hästi toi-
miv turismiettevõte, mille lisa-
väärtuseks on edukas operee-
rimine ning head tegevustu-
lemused," kommenteeris Mar-
tin Krupp. Meresuu enampak-
kumise alghind on 7,7 miljo-
nit eurot.

"Võlausaldajate otsus tähen-
dab muu hulgas seda, et tööta-
jatega jätkatakse töösuhet sa-
madel tingimustel. Seda eri-
nevalt tavapärasest menetlus-
praktikast, kus pankroti puhul
lõpetatakse töölepingud," tä-
heldas Krupp. Tema kinnitu-
sel on kõikidel võlausaldajatel

huvi säilitada ettevõtte edukas
opereerimine, kuna just see
asjaolu teeb Meresuu spaaho-
telli atraktiivseks investeeri-
misobjektiks.

"See on üks ilusamaid ja
kvaliteetsemaid Eesti turismi-
kohti nii miljöö kui ka ehitus-
kvaliteedi ja teeninduse poo-
lest ning − mis on põhiline − ka
klientidele meeldib. Näiteks
kolmapäeval oli täituvus vähe-
malt 60 protsenti, suvised bro-
neeringud on juba praegu pa-
remad kui mullu. Hotelli grill-
terrassist on kujunenud nii kü-
lastajate kui kohalike elanike
lemmikpaik. Kõik see ilmes-
tab klientide usaldust," mär-
kis Krupp.

Krupi hinnangul tuleb edu-
ka tegevuse jätkamine müügi-
protsessile kasuks ning võla-
usaldajate otsusest võidavad
kõik osapooled: kliendid, võ-
lausaldajad ning hotell ja sel-
le töötajad ise. "Võime öelda,
et see on win-win-win-situat-
sioon, mis loob Eesti majan-
dusruumis pretsedenti," lisas
Krupp, kelle kinnitusel tegel-
dakse uute investorite otsingu-
tega aktiivselt ning väljavaa-
ted on optimistlikud. (PR)

Edgar Savisaar kohtub
narvalastega
Uurimise all olev Keskerakon-
na liider Edgar Savisaar ja
Keskerakonna Narva piirkon-
na esimees Yana Toom kohtu-
vad narvalastega, et arutada
aastaid tsentristide võimu all
oleva piirilinna jaoks aktuaal-
seid küsimusi.

Keskerakonna Narva piir-
konna referendi JelenaValme
sõnul räägitakse kohtumisel
linlastega ühistranspordi kor-
raldusest Narvas japealinnas,
kavas olevast Narva linnuse
rekonstrueerimisest ning ees
ootavast haldusreformist.

Viimast tasub arutada eri-

ti sellepärast, et Narva tsent-
ristid ei suuda juba pikka ae-
ga leida ühist keelt oma era-
konnakaaslasega naabervallas
Vaivaras − vallavanem Veikko
Luhalaiuga.

Kohtumine Savisaare ja
Toomiga toimub 2. juunil al-
gusega kell 18 Tartu ülikooli
Narva kolledžis.

Jelena Valme ütles, et Edgar
Savisaare seisundit arvestades
otsis ta kohtumise läbiviimi-
seks saali, kuhu oleks mugav
pääseda ka ratastoolis. Kõige
sobivam variant oligi kolled-
žis. (PR)

NAABRID: Narva-Jõesuu ei öelnud Narvale ära, kuid pöördus jubaVaivara poole

Liitumisläbirääkimistega
ei jõutud kuhugi

Narva-Jõesuu linna-~

volikogu üleeilne is-
tung, mis oli pühenda-
tud Narva linnalt ja Vai-
vara vallalt saadud kut-
sele alustada liitumis-
läbirääkimisi, möödus
ebalevas õhkkonnas.

Ilja Smirnov
smirnov@pohjarannik.ee

Narva-Jõesuu linnavolikogu
liikmed kulutasid palju aega
isegi sellele, et otsustada, mil-
lal anda sõna naabervalla Vai-
vara juhtidele, kes olid tulnud
selgitama oma soovi ühine-
misläbirääkimisi alustada.
Lõpptulemusena kuulati val-
lavanem Veikko Luhalaiu kõ-
ne siiski edukalt ära ning an-
ti nõusolek vallaga läbirääki-
miste alustamiseks.
Ei öelnud Narvale
"ei" ega "jaa"

Pikalt arutleti ka selle üle,
kas Narva samasisulist ette-
panekut tuleks kohe aruta-
da või oleks targem ametliku
vastuse andmine edasi lükata.
Teisel katsel hääletati siiski
viimase variandi poolt: Nar-
va ühinemiskutse arutamise
juurde naaseb Narva-Jõesuu
umbes kuu aja pärast, mil rii-
gikogu on juba ehk vastu võt-
nudkauaoodatud haldusrefor-
mi seaduse.

Narva-Jõesuu linnavoliko-
gu esimees Raivo Murd ning
mitu tema mõttekaaslast on
arvamusel, et Narva-Jõesuu
ei tohiks alustada läbirääki-
misi Narvaga, kellega neil
polevat isegi ühist piiri. Ehk-
ki formaalselt on ühine joon
Narvale kuuluva Kudruküla
aiandus- jasuvilarajooni näol
nende kahe linna vahel kaar-
dil olemas.

Narva-Jõesuu linnavoliko-
gu aseesimees Tatjana Paga-
jeva oli selle vastu, et Narva
kutse arutamist edasi lükata.
Tema meelest tuleks läbirää-
kimisi alustada korraga nii
Vaivarakui Narvaga.

"Meil on kaks naabrit ning
nende vahel vahet teha − täna
alustame läbirääkimisi ühe-
ga, teisega aga lükkame need
edasi − on ebaeetiline," tule-
tas Pagajeva meelde, et en-
ne viimaseid kohalikke vali-
misi olid Narva-Jõesuu mõle-
mad suured valimisliidud sel-
le poolt, et hoida heanaaber-
likke suhteid nii Narva linna
kui Vaivara vallaga.

Rahvasaadikute otsustus-
võimetuse tunnistajaiks olid
saalis viibinud kohalikud ela-
nikud. Tatjana Pagajeva, kes

on kohalike valimiste tule-
muste põhjal Narva-Jõesuu
populaarseim poliitik, teatas
ühel hetkel ärritunult: "Meil
peab täna olema julgust öel-
da Narvale "jaa" või "ei". Pal-
jud on selle enda jaoks juba
ära otsustanud, kuid julgus
see välja öelda puudub."

Kõik kosivad kuurortlinna
Nagu Põhjarannik juba va-

rem kirjutanud on, hääletas
Narva linnavolikogu 21. april-
lil selle poolt, et teha ettepa-
nek läbirääkimiste alustami-
seks mõlemale oma naabrile− nii Narva-Jõesuu linnale kui
Vaivara vallale.Vaivara valla-
volikogu liikmed vastasid 11.
mail Narvale ühel häälel "ei"
ning läksid hoopis ise Narva-
Jõesuulekosja.

Vaivara vallavanemVeikko
Luhalaid selgitas üleeile Nar-
va-Jõesuu volikogu liikmete-
le avameelselt, miks vaivara-
lased olid Narvaga ühinemise
vastu ja sel teemal isegi läbi-
rääkimisi pidamast keeldusid.

"Objektiivne põhjus on sel-
les, et käesoleva haldusrefor-
mi eesmärk on omavalitsused
ühtlustada, tugevdades see-
juures väiksemaid. (...) Riik
peab silmas seda, et suuri lin-
nu pole vaja teha veelgi suu-
remaks, nende ümber olevaid
väikesi valdu aga tuleb tuge-
vamaks muuta," selgitas val-
lavanem. "Meil on ka subjek-
tiivne arvamus: ütleme otse,
et meie puhul on tegemist kü-
laga ning Narva linnaga me
liituda lihtsalt ei taha. Narva-
Jõesuu aga on meie lähinaa-
ber, peaaegu sama väike kui
vald, ning meie elu on ükstei-
sega sarnane."

Luhalaid võttis teemaks ka

Narva suvilate rajooni, mis on
ühestküljest ümbritsetud Vai-
vara vallale kuuluvate maa-
dega ja teisest küljest Narva-
Jõesuu linnaga. Tema sõnul on
rahandusministeerium seisu-
kohal, et tulevased territoo-
riumide liitmised peavad ole-
ma loogilised ning mitte sõl-
tuma mingitest ajaloolistest
ja poliitilistest otsustest, ning
samutipole riik huvitatud sel-
liste linnaosade moodustumi-
sest nagu Sirgala, Viivikon-
na ja Oru. Luhalaid rõhutas,
et seetõttu ei käsitata Narva-
le kuuluvate aiandusühistute
piiri kui linna ühist piiri Nar-
va-Jõesuuga.

Vald otsib pruuti
südame järgi

Luhalaid lõi Narva-Jõesuu
linnavolikogu saalis lahti re-
giooni kaardi ning näitas saa-
dikutele, et Vaivara vallal on
ka lääne pool ühinemise või-
malusi. "Sillamäega me liitu-
da ei taha, sest see on nagu
Narvagi meie jaoks suur linn,
Illuka ja Toila aga on vabad
pruudid."

Seejärel rääkis ta salatse-
mata sellest, miks Narva oma-
valitsus tallemeelt mööda po-
le. "Ma mõistan, et Narva-Jõe-
suu on ajalooliselt olnud Nar-
vaga üks linn ning teil võivad
sellest head mälestused olla.
Meie ei tea, kas teil oli hea või
mitte, aga kui vaadata meie
praegust praktikat Narva lin-
naga, näiteks kalmistu küsi-
muses, siis see on lihtsalt mi-
dagi võimatut − nendega ei ole
võimalikkokkuleppele saada!
Meil tuliNarvale öelda, et me
sulgeme kalmistu, jaalles siis
saavutasimekokkuleppe."

Luhalaid tuletas meeldeka

munitsipaalse ASi Narva Bus-
siveod hiljutist pankrotti, mil-
le tagajärjel jäiAruküla ühegi
bussiliinita. "Meie inimesed ei
suuda seal midagi saavutada
ja mingit väljapääsu pole. Mil-
leks Narval seda vaja oli?"

"Vaatame nüüd ASi Narva
Vesi: ka teie olete selle omani-
kud, aga on teil nõukogus kas
või üks koht?" küsis Luhalaid
munitsipaalse vee-ettevõtte
kohta, mille vähemusaktsio-
när Narva-Jõesuu on.

"Ei," reageeris Raivo Murd
sellele viivitamatult.

Veikko Luhalaid lisas, et
Narva-Jõesuu võib samal ajal
pidada läbirääkimisi ka Nar-
vaga, kellele pole esialgu mi-
dagi vastatud, kuid siis peab
Vaivara vald saatma kutsed
igaks juhuks ka teisele poo-
lele, et kindlustada end sun-
niviisilise liitmise eest neile
vastumeelse linnaga.

"Ent mina kui Vaivara ela-
nik ja vallavanem tahan öel-
da, et Narvaga läbi rääkimine
on perspektiivitu aja, raha ja
inimtundideraiskamine," tea-
tas Luhalaid lõpetuseks.

"Meie sajaprotsendiline "ei" kuulub Narvale ja sajaprotsendiline "jah" Narva-Jõesuule," ütles
Veikko Luhalaid. ILJA SMIRNOV

TATJANA PAGAJEVA

Meil peab olema julgust
öelda Narvale "jaa" või "ei".

Valitsus lükkas Narva kiriku ostmise üle
otsustamise edasi
Valitsus otsustab pankrotipe-
sast Narva Aleksandri kiriku-
hoone ostmise järgmisel nä-
dalal.

"Proovime teemat arutada
järgmisel nädalal, sest täna ei
olnud istungil kultuuriminist-
rit ega rahandusministrit, mõ-

lemad on Eestist ära, aga il-
ma nendeta oleks seda aru-
tada pehmelt öeldes keeruli-
ne," ütles siseminister Hanno
Pevkur valitsuse pressikon-
verentsil.

Mis puudutab läbirääkimi-
si, siis Pevkuri sõnul on prae-

gu seis üsna selge, kuid täp-
semalt detaile ta avada ei saa-
nud. "Kommenteerinseda siis,
kui valitsus on asja arutanud,
see kokkulepe on meil ka võ-
lausaldajatega, et me ei an-
na kommentaare ei sisu ega
summa kohta, enne kui valit-

suse otsus on olemas," ütles
minister.

Plaanide kohaselt ostaks
Narva Aleksandri kirikuhoo-
ne RKAS, mis seejärel koos-
töös kultuuriministeeriumiga
otsustaks, mida hoonega eda-
si teha. (PR)
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Tähelepanu,
metsaomanikud!
Terve ja elujõuline mets on hooldatud mets.
Hooldusraiete kulusid aitab katta Metsameetme
toetus, mida tänavu saab Erametsakeskusest
taotleda 30. maist kuni 15. juunini.

Toetustaotluse saate kõige kiiremini ja
mugavamalt täita e-PRIAs! Taotluste täitmisel
aitavad metsaühistud ja konsulendid üle Eesti.
Ühistute kontaktandmed ja info hooldusraiete
ja toetuse taotlemise tingimuste kohta leiate
erametsanduse infoportaalist www.eramets.ee.

NB! Erametsakeskus loosib e-PRIA kaudu
(epria.pria.ee) Metsameetme toetuse taotluse
esitanute vahel välja viis Intenso 5000 mAh
mahutavusega akupanka (mobiilne laadija
nutiseadmetele).

Esitage oma taotlus e-PRIAs ja osalege loosimises!

Toeta
oma
metsa!



INTERVJUU

MAILIS REPS: Me ei ole naiivsed ka Venemaa retoorika suhtes, aga idanaabriga tuleks püüda suhelda

Presidendiks pürgiv Mailis Reps tahaks
kohtuda Putiniga

Eesti järgmiseks presidendiks saada ihkav Kesk-~

erakonna juhtfiguure Mailis Reps rääkis sel tei-
sipäeval toimunud kohtumisel Sillamäe elani-
kega, et tahaks kohtuda Venemaa presidendi-
ga ja püüda võtta maha pingeid riikide vahel.

Erik Gamzejev
erikg@pohjarannik.ee

Miks te tahate saada Eesti
presidendiks?

Usun, et Eesti ühiskonnal
on aeg leidapresident, kes on
peale välispoliitika tugev ka
sisepoliitikas. Peaaegu kõik
presidendikandidaadid rõhu-
tavad seda. Aga ka kogukon-
dade liikmed nii maal kui lin-
nas, nii väiksema kui suure-
ma sissetulekuga inimesed ja
kindlasti nii eestikui vene ko-
gukond.

Seda küll, aga mis on teie
enda isiklik sisemine sund,
mis paneb teid presidendiks
pürgima?

Ega see otsus lihtsalt ei tul-
nud. Umbeskaks nädalat mõt-
lesin. Kui oled tulnud poliiti-
kasse ja tahad midagi ellu viia,
siis presidendi positsioon ja
mõju on selline, kus on võima-
lik haarata Eesti kõige pare-
maid mõtlejaid.

Näiteks kui käisin Singa-
puris, siis veendusin, et seal-
ne juhtkond on pika visiooni-
ga. Ka Eestis saaks presidendi
kantseleis suurt visiooni väl-
ja töötada.

Miks Keskerakond pole se-
ni välja pakkunud sellist head
visiooni, mille ühiskond meel-
sasti vastu võtaks?

Kindlasti me teeme vali-
misprogramme ja vastame
kampaaniate ajal tuhandele
küsimusele. Aga sellist üle-
erakondlikku visiooni, kus
muudetakse kogu riigi para-
digmat, ei saa kunagi teha vaid
üks erakond, ükskõik kui tubli
ja tugev ta on.

Meie praegune poliitiline
kultuur on selline, et igal ju-
hul tuleb teha koalitsiooniva-
litsus. Nagu me näeme, kipu-
takse pigem üksteisele ära te-
gema kui ühist joont otsima.
Presidendil on võimalik otsi-
da ühist joont.

Kuigi temast väga palju ei
sõltu?

Jah, mina usun, et presiden-
di puhul ongi see hea. Ma ta-
han, et president oleks otse va-
litud.

Ma ei jaga Siim Kallase ar-
vamust, et siis peaks ka jurii-
diliselt presidendi rolli muut-
ma. Presidendi mõju ongi te-
ma isiku mõjusus. Miks me
kõik meenutame positiivselt
Lennart Merit? Sellepärast,
et ta oli mõjus. Ta mõjus ini-
mestele sellisena, et kui tema
kutsus, siis inimesed tulid ko-
hale.

Teie kutsusite ka täna ini-
mesi Sillamäel endaga kohtu-
ma ja tuli vaid 20 inimest.

Ma usun, et 20 inimest Sil-
lamäe kohta tänavuse aas-
ta kõige soojemal päeval, kui
õhtulgi on õues 26 kraadi, on
väga hea. Kusjuures nad tulid
kohale, olgugi et nad ise presi-
denti validaei saa.

Et saada Keskerakonna
ametlikuks presidendikandi-
daadiks, peate 11. juunil saa-
ma oma erakonna volikogu
toetuse. Mille poolest olete pa-
rem Peeter Ernitsast või Mari-
na Riisalust, kes on samuti sel-
lesse ametisse pürgimas?

Ma olen olnud erakonnas
aktiivne ja kuulunud juhatus-
se üle 13 aasta ning olnud ka
üks programmide autoreid.
Erinevus on võib-olla selles,
et ma suudan läbi rääkida ka
teiste erakondadega. Olen üks
nendest inimestest, kellel on
kontakte ka teistes erakon-
dades. Kui räägime Keskera-
konna isolatsioonist väljatule-
kust, siis kindlasti olen olnud
üks nendest, kes on seda prot-
sessi eest vedanud.

Mida teie kogenud seljaaju
ütleb, kas ka erakonna esimees
Edgar Savisaar sekkub presi-
dendiheitlusesse?

Et Edgar Savisaar on välja
kuulutanud terve hulga oma
pidulikke kõnesid, siis suu-
re tõenäosusega kavatseb ta
sekkuda. Mitte sellepärast, et
ta tahaks tulla presidendiva-
limistele välja, vaid suuresti
sellepärast, et erakonnas lei-
takse, et erakonna esimees ei
saa sellest kõrvale jääda.

Meil on olnud läbi aastate
mitmeid presidendikandidaa-
te, Edgar ise ei ole seda kuna-
gi väga tõsiselt võtnud.

Praegu on levinud arusaam,
et mida nõrgemaks jääbEdgar
Savisaare mõju Keskerakon-
nas, seda suuremaks muutu-
vad võimalused pääseda va-
litsusse. Millal see võiks aset
leida?

Selles on omajagu tõde.
Peaaegu kõik erakonnad on
öelnud, et nad ei näe võima-
lust Edgar Savisaarega koos-
tööd teha. Neid põhjusi on la-
hatud piisavalt. Praegu, kui
teised erakonnad näevad, et
Keskerakonnas on selgelt ka
teisi eestkõnelejaid, on neil
lihtsam meiega suhelda. Kui
Edgar Savisaar suhtles eelmi-
sel suvel teiste erakondadega
ja õhus oli suur koalitsiooni-
muutus, siis selleks kontakt-
isikuks olin üldjuhul mina.

Jah, selline võimalus [valit-
susse saamine] on suurenud,
aga praegu pole see kindlasti
eesmärk omaette. Erakonnas
on muutused ja ootused seo-
tud eelkõige ikkagi erakonna
tulevikuga. Praeguse esime-
he Edgar Savisaare ümber on
koondunud inimesed, kellega
me oleme ühel meelel minevi-
ku suhtes, aga meie lahkhelid
puudutavad tulevikku. Me näe-
me järgmise 10-15aasta pers-
pektiive väga erinevalt.

Enamik presidendikandi-
daate lubab ühiskonda liita.
Kuidas te seda konkreetselt
kavatsete teha? Kuidas leida
üksmeelt näiteks EKRE toe-
tajate ja nende Eesti elani-
ke vahel, kellele õige poliiti-
ka eeskuju on Venemaapresi-
dent Putin?

Selge on see, et äärmusla-
sed on kogu Eurooopas praegu
kasvav poliitiline jõud. Ja ka
Ameerikas, kui vaatame Do-
nald Trumpi edu. Inimesed on
kuidagi väsinud sellisest polii-
tilisest korrektsusest.

Presidendi ülesanne on püü-
da hoida mõistlikku keskteed.
Ma usun, et ta suudab panna
enamiku ühiskonnast mõtlema
mõningate teemade üle. Eesti
inimene on üldiselt hästi ha-
ritud ja arutleb hea meelega.
Kui näiteks ka kommentaariu-
mides tuleb esineda oma nime
all, siis muutuvad tekstid vä-
ga viisakaks. Keskmine Eesti
ühiskonna liige, sõltumata sel-
lest, millist keelt ta kodus rää-
gib, tahab olla mõistlik.

Kas neid eri pooli saab ja
peabki ilmtingimata liitma?
Kuni need radikaalsed liiku-
mised ei ole ohtlikud ega lähe
vägivaldseks, on äärmuslikud
seisukohad samuti üks osa de-
mokraatiast.

Juhtivate keskerakondlas-
te ja sealhulgas ka teie suust
on kõlanud ühtelugu väide, et
Eestis õhutatakse sõjahüstee-
riat. Mida te selle all silmas
peate?

Tegelikult me oleme tõesti
sellepärast mures.

Mida peaks Eesti teie arva-
tes tegema olukorras, kus Ve-
nemaa on see riik, kes koon-
dab meie idapiiri lähistele üha
rohkem ja rohkem sõjatehni-
kat ning väeüksusi? See on ju
teada tõsiasi!

Absoluutselt. Iseasi, kas me
peame sellest kogu aeg rääki-
ma. Kui me läheme NATO
tippkohtumisele, siis me loo-
mulikult räägime sellest ja
seisame oma kaitsevõime tu-
gevdamise eest. Aga kui see
muutub meie peamiseks polii-
tiliseks agendaks, siis on nagu
midagi valesti.

Meie riigikogu keskfrakt-
sioon kohtus kuu aega taga-
si Tiit Vähiga, kes tegi meile
puust ja punaseks, kuidas in-

vesteeringud on vähenenud.
Tullakse kaugelt ja otsitakse
kohta investeerimiseks ning
valitakse lõpuks Eesti asemel
Šveits. Seal on kõik kulud suu-
remad kui siin, aga see tundub
praegu turvalisema kohana.
Sõjaohust rääkimine võib si-
sepoliitiliselt reitingutele hästi
mõjuda, aga meie majandusk-
liimale see hästi ei mõju.

Presidendil on see võimekus
öelda, et rahuneme nüüd maha.
Jah, me oleme mures. Jah, meil
on oma kaitsepoliitika ja NATO
sõbrad. Aga võib-olla on presi-
dendilolemas võimalus hakata
rohkem suhtlema ka idanaab-
riga, et me ei peaks kogu aeg
olema sõjahirmus.

Mõtleme peale investeerin-
gute ka oma noorte inimeste
psühholoogia peale. Kuhu nad
omakodu rajavad − potentsiaa-
lsesse sõjatsooni üldjuhul ei ra-
ja.Põhjus, miks inimesed lähe-
vad Eestist ära, ei ole mitteai-
nult madalampalk, vaidka see,
et siin on rahutu ja ebakindel.

Ega ka Pariisis või Brüs-
selis kindlustunne väga suur
ole.

Aga seal ei räägita iga päev,
et meid võidakse homme rün-
nata. See on natuke teistmoo-
di teema.

Mida reaalset on Eestil üle-
üldse suhetes Venemaaga või-
malik paremaks teha? Ütlesi-
te täna Sillamäel, et presiden-
diks saades tahaksite külasta-
da Putinit. Mida te talle rää-
giksite?

Kohtumine iseenesest vää-
riks pingutust. Meil ei ole
inimlikul tasandil riigijuhti-
devahelist suhtlemist. Isekü-
simus, kas see midagi aitab
või ei aita. Me ei ole naiivsed
ka Venemaa retoorika suhtes.
Aga püüda suhelda naabrite-
ga peaks olema üks presiden-
di kohustusi.

Keskerakond on saanud
hästi hakkama Tallinna valit-
semisega. 20 aastat on seesa-
ma erakond olnud võimul ka
Kohtla-Järvel. Miks see Eesti
suuremaid linnu on riigi suu-
rema tööpuuduse ja madalama
palgatasemega linn, kus kin-
nisvara väärtus on kukkunud
nullilähedaseks? Miks see linn
Keskerakonna juhtimisel nii
alla on käinud?

Kohalike omavalitsuse tu-
lubaas, mida ise saab jagada,
on niivõrd väike, et omavalit-
suse enda käed jäävad väga lü-
hikeseks.

Märksa väiksema elanike
arvuga Rakvere või Viljan-
di tulud on veelgi väiksemad,
ometigi on nendes linnades
elujärg parem.

Sinna on tulnud rohkem in-
vesteeringuid nii riigi kui Eu-
roopa Liidu poolt, mis sõltuvad
poliitilistest otsustest.

Samas on Kohtla-Järve või-
mu suureks eeliseks, et pole
vaja teha kompromisse koa-
litsiooniparteritega. Võim on
täielikult Keskerakonna käes− mõtle vaid head ideed välja
javii need ellu!

Arvestame Kohtla-Järve
puhul ka õnnetut haldusterri-
toriaalselt jaotust, mis nõuab
lisakulusid. Kohtla-Järve on
küll keskus, aga tema ümber

on vallad, kes saavad ressur-
sitasusid ja elavad tänu sellele
palju paremini. See haldusjao-
tus Ida-Virumaal on tegelikult
väga olulineküsimus.

Oma osa on kindlasti ka sel-
les, et Keskerakond on olnud
riigis isolatsioonis.Me pole ol-
nud kümme aastat valitsuses
ja selge on see, et investeerin-
gud sõltuvad poliitilistest ot-
sustest.

Mailis Reps: "Edgar Savisaare ümber on koondunud inimesed,
kellega me oleme ühel meelel mineviku suhtes, aga meie lahkhelidpuudutavad tulevikku."

SCANPIX
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Intervjuu Rakvere 8,
41532 Jõhvi,

tel. 335 4444,
info@pohjarannik.ee
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HARIDUS: Sisekaitseakadeemia laiendab Ida-Virus haaret

Sisejulgeoleku õpe laieneb Jõhvi gümnaasiumisse
Aastaid Kohtla-Järve ja Narva koolides läbi-~

viidud sisekaitseline eelkutseõpe on uuest õp-
peaastast ka Jõhvi gümnaasiumi "valikume-
nüüs", nii et soovijad saavad omandada alg-
teadmisi politsei, piirivalve ja pääste erialalt.

Sirle Sommer-Kalda
sirle@pohjarannik.ee

Jõhvi gümnaasiumi direktor
Tarmo Valgepea ütles, et soo-
vi õppida sisejulgeoleku eri-
alasid on avaldanud nii prae-
gused õpilased kui need, kes
on käinud karjääripäeval ja
gümnaasiumi tutvustuspäe-
val.
Leiab rakendust

"Teame, et sisejulgeole-
ku valdkonnas on vakantseid
ametikohti ehk elades Ida-Vi-
rumaal ja õppides seda on või-
malik siin rakendust leida. Sa-
ma tähtis on aru saada, kas ma
üldse tahan selles valdkonnas
töötada. Kolmandaks annab
see üleüldise ühiskonnaelust
arusaamise ning hea ja kurja
teema mõistmise. Nii et see
on vajalik õpe mitte ainult eri-
ala valikuks, vaid ka isiksuse
arenguks," arvas Valgepea.

Uuest õppeaastast valiku-
na pakutav kuuest või seits-
mest kursusest koosnev sise-
kaitseline eelõpe on omamoo-
di jätkuksriigikaitse kursuse-
le, mille läbivad kõik riigigüm-
naasiumi õpilased.

"Õlg õla tunne ja üksteise-
ga integreerumine on minub

arvates kõige tähtsam riigi-
kaitse. Üksteise usaldamise-
ga võib liigutada mägesid, aga
usalduse puudumisel on kiilu
löömine kas või rahvuse pin-
nal väga lihtne," kommentee-
ris koolijuht.

Sisekaitseliste kursuste õp-
pekava tuleb sisekaitseakadee-
mialt, aga riigigümnaasium on
valmis seda arendama teiste
ainetega seoseid luues.

"Kui on piisavalt huvilisi ja
saame komplekteerida eraldi
õpperühma, proovime ühenda-
da sisejulgeoleku õppe kohus-
tuslike kursuste sisuga," lubas
Valgepea.

Näiteks saab keemiaõpin-
gud ühendada käiguga krimi-
nalistikalaborisse. "Oluline on
ka sotsiaalne suhtlemisoskus
ja käitumine − austus politsei-
niku vastu algab sellest, mis
näoga ta sulle otsa vaatab ja
kuidas ta oskab sinuga rääki-
da."
Saavad lisapunkte

Sisekaitseakadeemiarektor
Katri Raik ütles, et koostöö-
leping riigigümnaasiumiga on
veel allkirjastamata, aga suuli-
ne kokkulepe olemas.

"Kuigi me sisekaitseaka-
deemiat Ida-Virumaale ei too,
saame siia tuua mitmesugu-
seid tegevusi, panustades nii
aja kui rahaga. Üheks on ka-
dettide laiaulatuslik praktika,
teiseks on sisekaitseline eel-
kutseõpe. Pooled koolid, kus
me seda pakume, on Ida-Viru-
maal.Leidsime, etka Jõhvirii-
gigümnaasiumile tuleks õlg al-
la panna. Jõhvis oleks minu ar-
vates mõistlik teha koostööd
Viru vanglaga."

Nii lisanduvad Jõhvis polit-
sei-, piirivalve- ja päästeeri-
alale teadmised vanglaamet-
niku tööst.

"Ettevalmistused käivad.
Meie võimekuse taha asi ei
jää," kinnitas sisekaitseaka-
deemianõunik, kutsealase eel-
koolituse juhtPriit Männik.

Nagu teisteski koolides,
hakkab Jõhvis pakutav sise-
kaitseline eelõpe koosnema
teooriast ja praktikast. Teoo-
rias omandatu kinnistatakse

praktilistes erialalaagrites nii
akadeemia päästekolledži Väi-
ke-Maarja päästekoolis kui ka
Paikusel asuvas politsei- japii-
rivalvekolledžis.

Ida-Virumaal lõpetasid esi-
mesed sisekaitselise eelõppe
läbinud gümnasistid 2014. aas-
tal, olles õppinud sisejulgeole-
ku erialasid kolme aasta jook-
sul. Sel kevadel lõpetas Nar-
vas 21 ja Kohtla-Järvel 19 õpi-
last.

Narvas moodustatakse õp-
perühm nelja kooli baasil,
Kohtla-Järvel on eelõpe jää-

nud ainult Järve vene güm-
naasiumisse. Õpe toimub ees-
ti keeles, kõrvaldades ühe aka-
deemiasse astumise komistus-
kivi. Et õppimine sujuks pare-
mini, pakutakse enne erialase
eesti keele kursust.

Üle Eesti oli mullu 82 lõpe-
tajat, neist 34 esitasid sisekait-
seakadeemiasse sisseastumise
avalduse ja pooled asusid seal
ka õppima (osa sai sisse mit-
messe kooli ja tegi teise vali-
ku).

Männiku sõnul on eelkutse-
õppe lõpetajad sisekaitseaka-

deemiale väärtuslikud, sest
neil on erialavalik klaar. "Kui
nad pole sellest kolme aasta
jooksul tüdinenud, on tõenäo-
line, et nad ei tüdine ka aka-
deemias."

Eelkutseõppe lõpetajatel
on võimalus astuda vabataht-
like päästjate või abipolitsei-
nike ridadesse. Samuti saa-
vad nad asuda sisekaitseaka-
deemiasse õppima soodustin-
gimustel − sisseastumisel saa-
vad eelkutseõppe läbinud noo-
red kutsesobivusvestlusel sel-
le eest lisapunkte.

TARMO VALGEPEA

See kursus annab üleüldise
ühiskonnaelust arusaamise.

Sisekaitseakadeemia nõunik Priit Männik on aastaid korraldanud sisekaitselist eelkutseõpet
Kohtla-Järvel ja Narvas. Järgmine huviline on Jõhvi gümnaasium. ILJA SMIRNOV
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KINNISVARA

MÜÜK
2toaline mugavustega korter
(üldpind 47,3 m², hügieeniruumid
eraldi, plastaknad, 2. korrus, vajab
sanitaarremonti) Sillamäe kesklin-
nas. Info tel 554 1384,489 8228 või
helene@rmteenus.ee.

LOOMAD

SAKALA LINNUKASVATUS ALUS-
TAS värviliste noorkanade müü-
ki üle Eesti. Hinnad al 4,5 €. Telli-
mine tel 506 8501, 5374 1711.
Koerte ja kasside vaktsineerimi-
ne Sompas, Rutikul, Kohtla-Nõm-
mel ja Kohtla külas toimub lau-
päeval, 28. mail: kl 10 ASi Sompa
Maja juures, kl 11 Valli t 1 juures, kl
11.30 Ülase t kooli juures, kl 12.30

Rutikul, kl 14 garaažide juures, kl
15 metskonna maja juures, kl 15.45
Kohtla jaamas, kl 16.15 Kohtla kü-
las (ristmikul), kl 16.45 Roodul Sa-

vi 30. Tasu iga looma kohta 2 €,

kompleksvaktsiinid 20 €. Info tel
508 4450, http://marutaud.onepa-
gefree.com.

Koerte ja kasside vaktsineerimi-
ne Aseri vallas toimub pühapäe-
val, 29. mail: kl 9 Kestlas poe juu-
res, kl 10 Rannu Jäägrigrilli juures,
kl 11 Rannu kortermajade juures, kl
11.30 Koogu mõisa juures (Ojasa-

lu), kl 12 Kalvi külas vana kaupluse
juures, kl 12.30 Aseriaru Kalveti
teeotsas, kl 13 Kalvi tee garaažide
juures, kl 13.30autobaasi juures, kl
15 ambulatooriumi parklas. Tasu

iga looma kohta 2 €, kompleksvakt-
siinid 20 €. Info tel 508 4450, http://
marutaud.onepagefree.com.

OST

OÜ Estest PR OSTAB metsa-ja
põllumaad. Tel 504 5215, 514
5215, info@est-land.ee.

Ostan vanemat kirjandust, foto-
sid ja postmarke. Tel 506 7819.

TEATED

Kanalisatsiooni-ja reovee ärave-
du. Kanalisatsioonikaevude pu-
hastamine. Mitmesugused makse-
võimalused. Tel 512 1495.

KAARDID ENNUSTAVAD. Tel 900
1727. 24 h. Hind 1,09 €/minut.

PUHASTAME katuseid samblast.
VÄRVIME katuseid. Tel 5379
9151.

MÜÜK

LÕHUTUD KÜTTEPUUD. Osta ku-
ni 1. oktoobrini vähemalt 10 m³,
osaled 10 m³ küttepuude loosimi-
ses! Tel 508 7430.

TÖÖ

PAKUN TÖÖD
Pakun tööd autojuhile-laadijale
(meesterahvas, eesti keele oskus
heal tasemel). Tööaeg al kella 16.
Tel 335 6454, 5656 0503.

Liikluskorraldusvahendite paigaldu-
sega tegelev ettevõte pakub tööd
liikluskorraldusvahendite paigal-
dajale vanuses 18-40 a. Tööpiir-
kond Harjumaal. Nõutav B-kate-
gooria juhiluba ja eesti keele oskus.
Töö on hooajaline, sobivusel või-
malik sõlmida pikemaajaline leping.
Pakume konkurentsivõimelist töö-
tasu, töötajatele olemas ööbimis-
võimalus. Tööle asumine esimesel
võimalusel. Sooviavalduse palume
saata e-posti aadressil allar@
kiirwarren.ee. Tel 551 0103.

Lõhutud küttepuud (kask, lepp,
segapuu). Mõõdud tellija soovi jär-
gi. Kohaletoomine tasuta. Tel 5661
8913.

Lõhutud küttepuud (koormasse
laotud; äsja raiutud ja poolkuiv
kask; must lepp). Kogus õige! Tel
5332 2774, www.anderson.ee.

Küttepuud (saetud, lõhutud) ja ehi-
tuslik saematerjal. Tel 552 5322.

Teatame kurbusega, et on
lahkunud meie kallis ema

Endla KULLUS
09.10.1926-26.05.2016

Ester ja Urmas

Ärasaatmine 30. mail kell 11
Jõhvi Tavandimajas.

Palume pärgi jakimpe mitte tuua.

Mälestus sinust kallis

Paul JAGO
jääb meiega.

Siiras kaastunne Maimule,
Vahurile, Airele, Riivole,

Randelileja Annelile lastega
abikaasa, isa, äia, vanaisa ja
vanavanaisa kaotuse puhul.

Mälestavad Vaike ja Rein perega

Las küünlatuli
mälestusipaitab
ja leinavalu leevendada
aitab …

Südamlik kaastunne
Margus Graubergile perega

isa
surma puhul.

Töökaaslased Kaitseliidu
Alutaguse malevast

Kustus elu, vaikis valu,
mälestus jääb alati …

Sügavkaastunne Ruth Kerovile
perega kalli

Kalle KEROVI
kaotuse puhul.

Kohtla-Nõmme Kooli pere



MIKSER

AJA LEHT

MOODNE JAAMAHOONE
PEAB WALMIMA JUBA
1. JUULIKS

16. skp. algasid Jõhwi uue jaa-
mahoone ehitustööd. Hoone ta-
hetakse ehitada silikaatkiwi-
dest, mis talle annab erakord-
selt kauni ilme. Ehitustöödele
wõetakse üle 200 töölise.

Hoone ehitatakse senise jaa-
mahoone lähedale, umbes 50
meetri kaugusele teisele poole
ülesõidukohta. Jaamahoone
kinnitatud projektist ilmneb, et
hoone tuleb kahekordne. Pro-
jekt on koostatud uuetüübilise-
na, nii et annab mõnelegi kodu-
linna jaamahoonele silmi ette.

Jaamahoones on ette nähtud
riigiwanemale eri-ooteruum, mis
wajaline seetõttu, et Oru lossi
walmisehitamisega riigiwanem
hakkab suweti käima lossis.

Uue jaamahoone ehitusega
tahetakse walmis saada juba 1.
juuliks. See oleks sellise hoone-
müraka püstitamisel rekordiline
aeg. (Põhja Kodu, 22. mai
1936)

ENAMIK INIMESI TOETAB
ÖIST ALKOHOLIMÜÜGI
KEELDU
Kohalik firma PLTK korraldas
Kohtla-Järve linnavalitsuse telli-
musel elanike küsitluse, selgita-
maks välja linlaste suhtumist öi-
sesse alkoholimüügi keeldu
kauplustes ja baarides.

Küsitleti 200 18-80aastast ini-
mest, 100 Ahtme ja teist sama
palju Järve linnaosas. Küsimuse-
le, kas teie arvates on kasulik, et
pärast 22 on kauplustes alkoho-
limüük keelatud, vastas jah
59,5% küsitletutest, ei 34%
ning vastata ei osanud 6,5%.

Alkoholimüügi keeldu baarides
pärast kella 2 öösel suhtub po-
sitiivselt 50% küsitletutest, ne-
gatiivselt aga 43,5%, vastata ei
osanud 6,5%. (Põhjarannik, 27.
mai 2006)

Jõhvi rottide võidujooksule paneb punkti Teele Viira
Täna kell 14 Jõhvi keskvälja-
kul startiv VI kohalik "Rat
Race" kogub raha nelja Toila
valla pere tarvis, kus kasvavad
terviseprobleemiga lapsed. Et-
tevõtmiselepaneb punkti laul-
jatariTeele Viira kontsert.

Sellel aastal tulid põhikor-
raldajale Terje Ratturile (MTÜ
Tertur Arendus) appi heatege-
vusfondi Minu Unistuste Päev
vabatahtlikud.

"Nendekontaktid aitasid la-
hendada põhikorraldajal juba
mitmeid aastaid meeles mõl-
kunud jooksujärgset kontser-
diosa, tuues Jõhvi lauljatari
Teele Viira, seega julgesin põ-
hikorraldajana ka jooksu en-
nast suuremaks korraldada,"
ütles Rattur.

Tänavu on uus see, et kesk-
väljaku äärde tulevad telki-
ma kuus kohalikku organisat-

siooni: töötukassa, Oriflame,
Minu Unistuste Päev, kaitse-
liidu Alutaguse malev, Ida-Vi-
ru keskhaigla ja päästeameti
pommirühm.

Telkides toimubalates kella
kahest vilgas tegevus: tehak-
se rotimeiki, jagatakse heeliu-
miga täidetud õhupalle, enne
starti on kohal ka pommikoer,
toimub õnneloos ja lapsi lõbus-
tab Minion. Soojendus võimle-

miseks tantsitakse zumbat ja
enne Teele Viira ülesastumist
võib kaasa elada Jõhvi huvi-
keskuse nüüdistantsutrupile
ja Rakvere tänavatantsutru-
pile JJ-Street.

Praeguseks on teada, et tä-
navuse kontorirottide jooksu-
ga on löödud mitmedki rekor-
did. Koguti 1800 eurot, mis on
500 eurot rohkem kui eelmine
rekord. Osaleb 26 võistkonda

(varasem rekord oli 19 võist-
konda). Samas on tähelepanu-
väärne, et sel aastal liitus jook-
suga 10 täiesti uut ettevõtet-
võistkonda.

Varem on Jõhvi "Rat Race"
kogunud raha Tudulinna, Iisa-
ku, Jõhvi, Lüganuse ja Kohtla
valla lastele.

Lisainfo ja ajakava leiab
aadressilt www.ratrace.ee/rr/
johvi/. (PR)
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Karoli luhale juurdepääsuteeja kanalist ülepääsuks
vajaliku silla detailplaneeringu ja KSH aruande
avalik väljapanek ja avalik arutelu
Illuka Vallavalitsus teatabKaroli luhale juurdepääsutee jakanalist ülepääsuks vajaliku silla
detailplaneeringu vastuvõtmisest, avalikust väljapanekust jaavaliku arutelu toimumisest.
Kavandatava tegevuse eesmärk on tagada juurdepääs Karoli luhale, milleks on vajalik
rajada tee ning Karoli ojast ülepääsuks sild. Käesoleval ajal Karoli luhal hooldustöid ei
tehta, kuna hooldusmasinatega sinna ligipääs puudub. Viimati hooldati ala aastaid tagasi.
Planeeritav tee jääb suures osas riigi omandis olevale maale (AT0803100043) ning
kavandatav sild Struuga maastikukaitseala 10 kinnistule (22901:008:0278). Kavandatav
sild ja mahasõidukoht jäävad osaliselt Struuga maastikukaitsealale Struuga sihtkaitse-
vööndisse. Kavandatav tee (ca 1,4 km) algab Struuga tee LI kinnistu (22901:008:0284)
idapiirilt ja lõpeb Karoli luhale pealesõidu kohaga. Ülepääs Karoli luhale on ca 30 m.
Eraomandisse jäävatele kinnistutele kavandatakse teekatte uuendamine (ca 400 m).
Alates Struuga tee kinnistu (2290:008:0256) läänepiirist planeeritakse tee, mis vastab II
klassi metsatee nõuetele. Olemasolev sild ja uppunud pontoonsild lammutatakse ja
utiliseeritakse.
Detailplaneeringu koostamist korraldab Illuka Vallavalitsus (Illuka, Illuka vald 41201,
IdaVirumaa, tel 332 3640, e-post illuka@illuka.ee), kontaktisik planeeringu- ja
arendusspetsialist Eduard Ventman, tel 332 3646, e-post eduard.ventman@illuka.ee.
Detailplaneeringu koostaja on AS Projekteerimisbüroo Maa ja Vesi (Tulika 19, 10613
Tallinn), kontaktisik Avo Sulger, e-post sulger@maajavesi.ee. Keskkonnamõju
strateegilise hindamise ekspert on AS Skepast&Puhkim (Laki 34, 12915 Tallinn),
kontaktisikvanemkonsultant VeronikaVerš, tel 698 8365, e-postveronika.vers@skpk.ee.
Keskkonnamõju strateegilise hindamisearuandega javastuvõetud detailplaneerin-
guga saab tutvuda 30.05-26.06.2016 Illuka Vallavalitsuses. Elektrooniliselt on
materjalid kättesaadavad Illuka valla veebilehel. Ettepanekuid ja märkusi
detailplaneeringu jaKSH programmi kohta saab esitada kirjalikult kuni 26.06.2016
otsustajale Illuka Vallavalitsusele. Avalik arutelu toimub 29.06.2016 kell 14 Illuka
vallamajas (Illuka küla, Illukavald, Ida-Virumaa).
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Esmaspäev, 30. mai

05.30 Vikerhommik. Toomas
Luhats, TaaviLibe 10.05 Ökos-
koop. Krista Taim 11.30Järje-
jutt. E. A. Poe "Sina oledki see
mees", I 12.00 Keskpäevased
uudised 12.15 Uudis+. Mirko
Ojakivi 14.05 Meediatund.
Tarmu Tammerk 15.00Pärast-
lõunased uudised 15.15Kaua-
mängiv 16.05Kultuuriuudised
16.15Sten Teppan 17.05 Setu-

keelsed uudised 17.15 Sten
Teppan 18.00Päevakaja 18.30
Laste lood 19.05 Meediatund*
20.15 Sport 20.45 Õhtujutt las-
tele 21.05 Ringhääling 90. Sa-
ja aasta laulud 22.05 Sport
22.30 Järjejutt* 23.03 Eesti lu-
gu* 00.05 Ökoskoop* 01.00
Kauamängiv* 01.45 Öömuusi-
ka
Teisipäev, 31. mai

05.30 Vikerhommik. Toomas
Luhats, Taavi Libe 10.05 Hu-
vitaja. Meelis Süld 11.30 Jär-
jejutt. "Sina oledki see mees",
II 12.00 Keskpäevased uudi-
sed 12.15 Uudis+. Margitta
Otsmaa 14.05 Reporteritund.
RainKooli 15.00Pärastlõuna-
sed uudised 15.15 Kauamän-
giv 16.05 Kultuuriuudised
16.15 Sten Teppan 17.05 Mul-
gikeelsed uudised 17.15 Sten
Teppan 18.00Päevakaja 18.30
Laste lood 19.05 Reporteri-
tund* 20.15 Sport 20.45 Õhtu-
jutt lastele 21.05 Ringhääling
90. Let it be 22.05 Sport 22.30
Järjejutt* 23.03 Ma elan siin*
00.05 Huvitaja* 01.00 Kaua-
mängiv* 01.45 Öömuusika
Kolmapäev, 1. juuni

05.30 Vikerhommik. Toomas
Luhats, Taavi Libe 09.45 Las-
te lood 10.05 Huvitaja. Krista
Taim 11.30 Järjejutt. "Sina
oledki see mees", III 12.00
Keskpäevased uudised 12.15
Uudis+. Lauri Varik 14.05Re-
porteritund. Kaja Kärner
15.00 Pärastlõunased uudised
15.15 Kauamängiv 16.05 Kul-
tuuriuudised 16.15 Sten Tep-
pan 17.05 Sõrvekeelsed uudi-
sed 17.15 Sten Teppan 18.00
Päevakaja 18.30 Laste lood
19.05 Reporteritund* 20.15
Sport 20.45 Õhtujutt lastele
21.05 Ringhääling 90. Unusta-
matud 22.05 Sport 22.30 Järje-
jutt* 23.03 Luuleruum 00.05
Huvitaja* 01.00Kauamängiv*
01.45 Öömuusika

Neljapäev, 2. juuni

pan 17.05 Võrukeelsed uudi-
sed 17.15 Sten Teppan 18.00
Päevakaja 18.30 Laste lood
19.05 Reporteritund* 20.15
Sport 20.45 Õhtujutt lastele
21.05 Ringhääling 90. Viker-
käär 22.05 Sport 22.30 Järje-
jutt* 23.03Kohustuslik kirjan-
dus* 00.05 Keelesaade* 01.00
Huvitaja* 02.00 Kauamängiv*
02.40 Öömuusika

Reede, 3. juuni

05.30 Vikerhommik. Märt
Treier 09.45 Miniturniir 10.05
Huvitaja. Juhan Kilumets
11.30 Järjejutt. "Sina oledki
see mees", V 12.00 Keskpäe-
vased uudised 12.15 Uudis+.
Lauri Varik 14.05 Vasar. Pee-
ter Helme 15.00 Pärastlõuna-
sed uudised 15.15 Kauamän-
giv 16.05 Kultuuriuudised
16.15 JaanElgula 17.05Kihnu-
keelsed uudised 17.15 Jaan El-
gula 18.00 Päevakaja 18.30
Miniturniir* 19.05 Kauamän-
giv 20.15 Sport 20.45 Õhtujutt
lastele 21.05 Ringhääling 90.
Kuumad kuuekümnendad
22.05 Sport 22.30 Järjejutt*
23.03 Vasar* 00.05 Kihnukeel-
sed uudised* 00.30 Aiatark*
01.00 Huvitaja* 02.00 Öömuu-
sika
Laupäev, 4. juuni

05.30 Vikerhommik. Meelis
Süld 10.10 Miniturniir versus
Mnemoturniir 11.05 Rahva
teenrid. Mirko Ojakivi 12.05
Kajalood. Kaja Kärner 13.05
Eesti lugu. Piret Kriivan 14.05
(k)ajamasin. Klassikaraadio
saade 15.05 Soovide aeg 16.05
Päevatee. Ülle Karu 17.05 Ma
elan siin. Haldi Normet-Saar-
na 18.00 Päevakaja 19.05
Kuuldemäng. Lapi muinas-
jutt" Akkaniidi" 20.15 Sport
20.45 Õhtujutt lastele 21.05
Rahva teenrid* 22.05 Sport
22.10 Ööülikool. Luuletaja, tõl-
kija japsühhoterapeut Ly Sep-
pel-Ehin - Heast enesetundest
23.03 Aja jälg kivis* 00.05
Kauamängiv* 01.00 Rahva
teenrid* 02.00 Öömuusika
Pühapäev, 5. juuni

05.30 Vikerhommik. Meelis
Süld 09.05 Aiatark. Kaja Kär-
ner 10.10 Jutusaade 11.05
Mnemoturniir 11.20 Müstiline
Venemaa. David Vseviov
12.05 Andres Oja 13.05Loetud
ja kirjutatud. Peeter Helme
14.05Kuula rändajat. Hendrik
Relve 15.05Kauamängiv 16.05
Aja jälg kivis. Loches'i loss
Prantsusmaal.* Helgi Erilaid
17.05Labor. Priit Ennet 18.00

Päevakaja 18.15 Spordipüha-
päev 19.05 Kirikuelu. Meelis
Süld 20.15 Sport 20.45 Õhtu-
jutt lastele 21.05 Mnemotur-
niir* 21.20 Müstiline Vene-
maa* 22.05 Sport 23.03 Kuula
rändajat* 23.50 Kihnukeelsed
uudised* 00.05 Päevatee*
01.00 Labor* 01.30 Öömuusi-
ka

05.30 Vikerhommik. Toomas
Luhats, Taavi Libe 09.45 Las-
te lood 10.05Huvitaja. Meelis
Süld 11.30 Järjejutt. "Sina
oledki see mees", IV 12.00
Keskpäevased uudised 12.15
Uudis+. Arp Müller 14.05Re-
porteritund. Mirko Ojakivi
15.00 Pärastlõunased uudised
15.15 Eesti Kontserdi uudised
15.20 Kauamängiv 16.05 Kul-
tuuriuudised 16.15 Sten Tep-
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Amservis on parimad
Toyota pakkumised!

Küsi personaalset
pakkumist

UUS RAV4
NÜÜD KA
HÜBRIIDINA

~~~~~ ~~~~~~~~

Telefon: 650 2127
Mobiil: 5070925
ivan.levsunov@amserv.ee

VÕIMSUSKÜTUSEKULU
KUNIALATES

1974,9
l / 100 km

www.amservauto.ee www.amservauto.ee

DIN hj

Kermik OÜ OSTAB
metsakinnistuid ja
põllumaad
kasvava metsa raie-
õigust

504 4590
kermik@kermik.ee

www.kermik.ee

Sotka mööblimaja
Nüüd avatud Ida-Virumaa suurimas mööblikeskuses Tempo!

Järel-
maksuga

43,-
kuus

Brenda

259,-
diivanvoodi-48%

(499,-)

Sotka
Basic tekk

15,95(29,-)
Baden

Dahlia
padi

tool +

Sotka
Basic padi

Pääse 5 €.

Cava

129,-
-48% metsakinnistuidja

kummut

(250,-)

Elegant
vaip

Elkermik@kermik.ee-17%

133x 190cm

kupong

Selle
kupongiga
kõik madratsid

-50%
Pakkumised kehtivad 06.06.2016 võikunikaupa jätkub. tavahinnast

soodsamalt!~~~~~~~~~~~~~~~~~~~ ~~~~~~~~~~~~~~~~~ ~~~ ~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~ ~~~~~~~ ~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~ ~~~~~~~~

~~~~~~~~~~ ~~~~~ ~~~~~~~~~~~~~~~~ ~~~~~~~~~~~~ ~~~~~~~~~~~ ~~~~~~ ~~ ~~~~~~~~~~~~~~~~~ ~~~~~~~~~~~ ~~~

~~~~~~~~~~~ ~~~~~~~~~~ ~~~~~~~~~~~~~~ ~~~~~ ~~~~~~~~~~~~~~~~~~ ~~~~~~~~~ ~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~ ~~~~~~~

~~~~~~~ ~~~~~~ ~~~~~~~~~~~~~ ~~~~~~ ~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~ ~~~~~~~ ~~~~~~ ~~~ ~~~~~~~~ ~~~~~~ ~~~~~~~~~~~~~~

~~~~~~~~~~~~~~ ~~~~~~~~~~~~~ ~~~~~~

~~~~~~~~ ~~~~~~~~~~~~~~ ~~~~~~~~~~~~~~~~~ ~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~ ~~~~~~~~~ ~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~ ~~~~~~~~~

~~~~~~~~~~~~~~~ ~~~~~ ~~~~~~~~~~ ~~~~ ~~~~ ~~~~~~~~~~~~~~~

Sotka Narva
Tempo Mööblimaja
Tallinna mnt 52
(+372) 686 3374
narva.sotka@sotka.ee
Avatud
E–R 10–20
L 10–18, P 10–16

JÄ R EL MA K S Kupong kehtib ainultNarva Sotka
kaupluses kuni 06.06.2016.
Kehtib kõikidelekatte-ja vedrumadratsitele
ning vedru-ja jenkkivooditele.

www.sotka.eefacebook.com/sotka.mooblimaja
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